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Активности Министарства одбране и Војске Србије у јануару

ГОДИНА НАЈБРЖЕГ 
И НАЈСНАЖНИЈЕГ 
ОПРЕМАЊА
Почетак године за коју је најављено да ће бити у знаку континуитета, 
превасходно када је реч о наставку улагања у набавку и модернизацију 
средстава, али и о побољшању услова живота и рада припадника, у 
Министарству одбране и Војсци Србије обележиле су динамичне активности 
најодговорнијих људи. Осим билатералних сусрета министра одбране Милоша 
Вучевића са страним званичницима „на домаћем терену”, издвојила се и његова 
званична посета Мађарској. Приликом обиласка Дежурног оперативног центра 
Војнобезбедносне агенције председник Републике Александар Вучић још једном 
је послао важне поруке, међу којима и ону да Србија као војно неутрална земља 
непрекидно ради на томе да обезбеди пуну сигурност за своје грађане и да је 
Војска Србије данас снажна брана свакој потенцијалној претњи.

Н
акон што 
је сре-
дином 
месеца за 
нама са 
потпред-
седником 
Владе 

и министром одбране 
Милошем Вучевићем обишао 
Дежурни оперативни центар 
Војнобезбедносне агенције 
председник Вучић је поручио 
да „рушење међународног 
правног поретка даљим наору-
жавањем такозваних Косовских 
безбедносних снага, које није 
само најављено као одлука која 
ће бити донета у америчком 
Конгресу, већ се одиграва го-
тово свакодневно посредством 
других земаља, има циљ да се 
супротно Резолуцији 1244 и 
Повељи Уједињених нација не 
само у потпуности с територије 
Косова и Метохије уклони било 
какав траг постојања Републике 
Србије већ да се укине српски 
народ”. 

– Они, према Резолуцији 
1244, све што раде, раде потпуно 
илегално, додао је и, говорећи о 
тачкама Резолуције, потврдио да 
не смеју да постоје никакве гру-
пе наоружаних Албанаца. 

– Ми само можемо да ука-
жемо целом свету да тиме на 
бруталан начин крше међу-
народне јавне правне норме и 
уопште их не интересује кад вам 
причају да се залажу за поредак 
Уједињених нација, истакао је 
и поручио да Србија као војно 
неутрална земља ради на томе 
да обезбеди пуну сигурност за 
своје грађане, као и да су наше 
снаге вишеструко снажније од 
свих потенцијалних изазивача.

Илуструјући такве тврдње, 
споменуо је „слободна средства 
на рачуну Југоимпорт – СДПР-а 
која ће бити искоришћена за 
куповину оруђа и оружја из фа-
брика наше наменске индустри-
је”. Врховни командант Војске 



ПРЕДСЕДНИК ВУЧИЋ: ВОЈСКА 
СРБИЈЕ УНАПРЕДИЛА ЈЕ СВОЈЕ 
ОПЕРАТИВНЕ СПОСОБНОСТИ
Председник Републике и врховни командант Војске Србије Александар Вучић присуствовао је 
30. јануара са потпредседником Владе и министром одбране Милошем Вучевићем и начелником 
Генералштаба Војске Србије генералом Миланом Мојсиловићем, реферисању о резултатима анализе 
стања, оперативних и функционалних способности Војске Србије за 2023. годину. Након састанка 
истакао је да је закључак да је Војска Србије одржала и унапредила своје оперативне способности 
у претходним годинама, додајући да смо то „скупо платили у финансијама”, као и да ћемо ове и 
следеће године платити још више, јер „за две и по године долази више од 500 нових оруђа само из 
домаће индустрије”. 
Председник је истакао да „морамо да убрзавамо даље наоружавање Војске Србије и да снажи-
мо домаћу индустрију, да имамо бољу попуну јединица“, а најавио је и нове јединице опремљене 
дроновима. Изразио је уверење да ће до краја године Војска Србије моћи да набави велику количину 
дронова-камиказа који ће бити домаће производње.  
– Набавка новог оружја захтева још војника и обуке, а Војска Србије ће сада у оквиру оклопних 
јединица имати и нове јединице које ће управљати дроновима. Србија је озбиљна држава која има 
озбиљну војску, поручио је председник Вучић додајући да се спремамо да сачувамо своју земљу, јер 
у садашњим условима „ако немате довољно снажну војску нећете имати ни земљу ни државу”. 
– У складу с тим морамо да оснажимо нашу одбрану и концепт такозване тоталне одбране, морамо 
да будемо спремни, никога не угрожавамо, чувамо земљу и одвраћамо потенцијалне агресоре  
– закључио је председник Вучић.  
Потпредседник Владе и министар одбране Милош Вучевић изјавио је да су на реферисању позитив-
но оцењени резултати рада Војске Србије у 2023. години, и да је напредак очигледан.  
– Задовољан сам оним што су припадници Војске Србије радили у 2023. години и користим прилику 
да честитам и начелнику Генералштаба и свим припадницима Војске Србије на извршеним задацима 
и оствареним циљевима у 2023. години, с напоменом да су задаци и циљеви још виши у 2024. годи-
ни. Хвала и председнику Републике на стрпљењу да поделимо са њим све оно о чему размишљамо и 
шта су наша очекивања. Чека нас много задатака у 2024. години и верујем да ће Војска Србије бити 
на понос свих грађана Србије, гарант безбедности очувања суверенитета и независности наше др-
жаве и најснажнији одвраћајући фактор према свима који нису добронамерни, јер је снажнија војска 
гарант мира за Србију – поручио је министар Вучевић.
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Србије изразио је понос због 
чињенице да се приводи крају 
опремање противваздухоплов-
них система који ће представља-
ти изузетно велики проблем за 
сваког потенцијалног агресора 
на нашу земљу.

– Ми сада припремамо нови 
пакет од још 150 и 400 милиона 
евра, све ове године, за додатно 
опремање и наоружавање Војске 
Србије – рекао је председник 
Србије истакавши да ће ово бити 
година у којој ћемо се најбоље, 
најбрже и најснажније опремати.

„МАЂАРСКА И СРБИЈА 
СУ СТРАТЕШКИ 
ПАРТНЕРИ”

Најважнија међународна 
активност потпредседника 
Владе и министра одбране 
Милоша Вучевића била је 
званична посета Мађарској. 
Крајем претходног месеца 
у Будимпешти се састао са 
министром одбране наших 
северних суседа Криштофом 
Шалајем Бобровничским.

– Овакви састанци су доказ 
наше садржајне и плодоносне 
сарадње, јер су Мађарска и 
Србија стратешки партнери, 
пријатељи и више од тога. 
Мађарска увек може да рачу-
на на Србију као поузданог 
партнера на Балкану, односно 
у југоисточној Европи. Хвала 
Мађарској и њеној Влади што 
подржавају Србију на европ-
ском путу. Ми делимо зајед-
ничке вредности, верујемо у 
исту Европу. У ону која има 
своју традицију, историју, али 
и своју будућност – истакао је 
министар Вучевић и додао да 
је отворено ново поглавље са-
радње у области одбране које 
ће се бавити конкретним ства-
рима у складу са стратешким 
договорима премијера Орбана 
и председника Вучића.

– Ми смо спремни да 
сарађујемо са Мађарском у 
свим питањима која су од за-



НАЧЕЛНИК 
ГЕНЕРАЛШТАБА НА 
БОЖИЋ У МАНАСТИРУ 
ЖИЧА И ГАРНИЗОНУ 
КРАГУЈЕВАЦ
Начелник Генералштаба Војске Србије генерал 
Милан Мојсиловић са делегацијом Војске 
Србије боравио је на Божић у манастиру Жича 
код Краљева, где је присуствовао литургији, а 
потом и разговарао са игуманијом манастира 
високопреподобном мати Јеленом и монахиња-
ма. Нешто касније у гарнизону Крагујевац обишао је припаднике ракетне батерије која је у сталном 
борбеном дежурству за контролу и заштиту суверенитета ваздушног простора Републике Србије. У 
пратњи команданта 250. ракетне бригаде за противваздухопловна дејства, у чијем је саставу ова је-
диница, сагледао је реализацију тежишних задатака и стање у јединици и присуствовао приказу рада 
борбених смена приликом превођења снага у виши степен приправности. Разговарајући са припадници-
ма јединице начелник Генералштаба им је одао признање за посвећен и професионалан однос према 
свим додељеним задацима и свим припадницима Војске Србије православне вероисповести честитао 
божићне празнике, уз жељу да их прати добро здравље, лична, породична и војничка срећа.
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једничког интереса, а тичу се 
безбедности и одбране, нарав-
но, уважавајући чињеницу да 
је она део НАТО алијансе, а 
Србија има проглашену војну 
неутралност – рекао је мини-
стар Вучевић нагласивши да 
је посебно задовољан проце-
сом конкретне реализације 
стратешких договора, као и 
у контексту да Србија купује 
наоружање и војну опрему од 
Мађарске, али и да продаје и 
испоручује оно што је потреб-
но мађарској војсци.

Захвалио је Мађарској на 
подршци и сарадњи у области 
одбране и најавио да ће Војска 
Србије бити јача, посебно у 
оклопно-механизованим једи-
ницама и у систему противва-
здухопловне одбране.

– То је најважнија вест, за 
нас је то корисно наоружање. 
Војна опрема из Мађарске 
стиже у Србију. Нешто што је 
прихватљиво и уклопиво са 
нашим постојећим системима 
и нешто што ће Војску Србије 
учинити јачом, а Србију бе-
збеднијом – рекао је министар 

Вучевић, који је с мађарским 
колегом разменио мишљења о 
ситуацији у региону.

Мађарски министар 
одбране Криштоф Шалај 
Бобровничски рекао је да је 
Србија истакнути и стратешки 
партнер и нагласио изузетну 
сарадњу две државе на свим 

пољима, с посебним освртом 
на област одбране. Министри 
одбране присуствовали су 
и отварању првог састанка 
Српско-мађарске радне групе 
за одбрамбену индустрију и 
наоружање, који су одржале 
делегација Сектора за матери-
јалне ресурсе Министарства 
одбране и Одбрамбене инду-
стрије и наоружања Мађарске. 
Током боравка у Будимпешти 
министар Вучевић положио је 
венац на Споменик незнаном 
јунаку на Тргу хероја.

МИНИСТАР ВУЧЕВИЋ 
НА БОЖИЋ У КОПНЕНОЈ 
ЗОНИ БЕЗБЕДНОСТИ

Након што је присуство-
вао Божићној литургији у 
Светоархангелском манастиру 
у Ковиљу код Новог Сада, 
потпредседник Владе и мини-
стар одбране Милош Вучевић 
обишао је са сарадницима 
припаднике Војске Србије у 
Бази „Медевце” у Копненој 
зони безбедности. Честитајући 
им Божић рекао је да они, без 
обзира на дан и датум, извр-
шавају своје задатке, чувају 
територију Републике Србије и 

Министри Вучевић 
и Бобровничски у 
Будимпешти
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старају се о безбедности свих 
њених грађана.

– Због тога је моје срце 
пуно. Веома сам привилегован 
и почаствован што заједно са 
генералима, командантима 
и официрима божићно јутро 
могу да проведем са припад-
ницима Треће бригаде у Бази 
„Медевце” у Јабланичком 
округу, у Копненој зони 
безбедности, близу нашег 
распетог и светог Косова и 
Метохије, и да у име свих 
грађана Србије припадницима 
Војске Србије честитам Божић 
и нову годину и захвалим на 
свему што су радили и што 
раде за своју отаџбину – рекао 
је министар Вучевић.

ЈАЧАЊЕ ВЕЗА ИЗМЕЂУ 
СРБИЈЕ И РЕПУБЛИКЕ 
СРПСКЕ

Већ сутрадан потпредсед-
ник Владе и министар одбране 
Милош Вучевић и начелник 
Генералштаба Војске Србије 
генерал Милан Мојсиловић 
присуствовали су свечаној 
академији поводом Дана 
Републике Српске у спортској 
дворани „Борик” у Бањалуци, 
а 9. јануара у јутарњим ча-
совима и светој архијереј-
ској литургији у Саборном 
храму Христа Спаситеља. 
Нешто касније министар 
Вучевић састао се са пред-
седником Народне скупштине 
Републике Српске др Ненадом 
Стевандићем. Након сусрета 
изјавио је да су разговори 
били значајни за унапређење 
сарадње, као и прилика за раз-
мену мишљења о темама од 
заједничког интереса. Српски 
министар одбране је 11. ја-
нуара у Административном 
центру Владе Републике 
Српске у Источном Сарајеву 
разговарао са српским чланом 
Председништва БиХ Жељком 
Цвијановић и председником 
Републике Српске Милорадом 

Свечана академија 
поводом Дана 
Републике Српске
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Додиком. На састанку је било 
речи о актуелним темама у ре-
гиону, као и о питањима од за-
једничког интереса. Неговање 
постојеће сарадње и јачање 
веза између Републике Србије 
и Републике Српске, како је 
наглашено, остају приоритет 
и у наредном периоду. Такође, 
још једном је истакнут значај 
мира и стабилности за развој 
и напредак у годинама које 
долазе. Министар Вучевић 
био је гост и на традицио-
налном божићном пријему 
који приређује српски члан 
Председништва БиХ Жељка 
Цвијановић.

ЛИЧНО УСАВРШАВАЊЕ 
НА КОРИСТ ДРЖАВЕ 

Средином јануара мини-
стар одбране присуствовао је 
свечаности поводом почетка 
усавршавања 13. класе пола-
зника Високих студија безбед-
ности и одбране у амфитеатру 
Школе националне одбране 
„Војвода Радомир Путник” 
у Београду и поручио им да 
искористе јединствену шансу 
у професионалној каријери и 
животу.

– Част је и привилегија 
имати могућност да чујете 
и научите нешто ново, да се 
усавршите, упознате искусне 
професионалце, стручњаке, 
да вам предају људи који су 
заиста репрезентативног нивоа 
знања и личног дигнитета, да 
имате могућност да обиђете 
многе институције и установе 
и у држави и у иностранству и 
да то урадите не само на соп-
ствену корист него и на корист 
државе из које долазите, без 
обзира на то из ког система 
долазите – рекао је министар 
Вучевић обраћајући се пола-
зницима 13. класе, међу којима 
су припадници Министарства 
одбране и Војске Србије, пред-
ставници Народне скупштине, 
Владе, министарстава у Влади, 
Безбедносно-информативне 
агенције, представници 
Републике Српске и припад-
ници оружаних снага Босне и 
Херцеговине и Мађарске.

Министар Вучевић 
је 16. јануара у кругу 
Војномедицинске академије 
обишао 15 санитетских возила 
са савременом медицинском 
опремом, набављених за потре-



САСТАНАК НАЧЕЛНИКА ГЕНЕРАЛШТАБА СА 
КОМАНДАНТОМ КФОР-a
Начелник Генералштаба Војске Србије генерал Милан Мојсиловић примио је 11. јануара команданта 
КФОР-а генерал-мајора Озкана Улуташа, с којим је разговарао о безбедносној ситуацији на Косову и 
Метохији. На састанку је било речи и о реализацији заједничких активности Војске Србије и КФОР-а које 
се предузимају ради праћења ситуације на терену, превенције криза и спречавања ширења дезин-
формација.
Истичући да се Војска Србије у потпуности придржава Војно-техничког споразума, генерал Мојсиловић 
је још једном указао да је КФОР једина легитимна оружана формација на Косову и Метохији, будући 
да Резолуција 1244 Савета безбедности Уједињених нација и Војно-технички споразум не препознају 
друге стране сем међународног цивилног и безбедносног присуства у Покрајини и снага безбедности 
Републике Србије.
У том смислу изразио је очекивање да ће КФОР у потпуности и непристрасно спроводити свој мандат, 
благовремено реаговати на сваки покушај угрожавања безбедности грађана, пре свега Срба, и зашти-
тити српско национално, културно-историјско и верско наслеђе на простору Косова и Метохије. Генерал 
Улуташ је у Београду боравио на позив начелника Генералштаба Војске Србије, а овакви сусрети су 
важан предуслов за ефикасну сарадњу Војске Србије и КФОР-а нa унапређењу безбедносне ситуације 
на терену и сигурности српског становништва на Косову и Метохији.
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бе система здравствене зашти-
те у Министарству одбране. 
Према његовим речима, осим 
15 нових возила, плаћених 120 
милиона динара, групација 
Одбрамбене индустрије Србије 
донирала је још два санитетска 
возила, која ће на захтев Војске 
Србије бити распоређена у 
Другу бригаду Копнене војске 
како би се обезбедио превоз 
пацијената из тог дела Србије 
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ка војним здравственим цен-
трима, пре свега у гарнизону 
амбуланту у Краљеву, али и 
у Рашки и Новом Пазару и у 
другим местима.

– Нова возила ће олакшати 
не само рад људи у војном 
здравству него пре свега пру-
жање бољих услуга пацијенти-
ма и осигураницима и верујем 
да ћемо овако да наставимо и 
убудуће – рекао је Вучевић. 

Министар одбране је 23. 
јануара присуствовао обележа-
вању 82. годишњице погрома 
у Новосадској рацији у Другом 
светском рату. Том приликом, 
у пратњи бригадних генера-
ла Горана Момчиловића и 
Зорана Насковића, спустио 
је венац у воду Дунава са 
речног вишенаменског брода 
335 „Апатин”. Помен жртва-
ма погрома код споменика 
„Породица” организовали 
су Град Нови Сад, Јеврејска 
општина и Епархија бачка, а 
молитвени помен одржао је 
Његово преосвештенство епи-
скоп бачки Иринеј.

ВОЈСКА ЈЕ 
НЕЗАМИСЛИВА БЕЗ 
СПОРТА

Поздрављајући представ-
нике друштвених и спортских 
организација и институција на 
свечаности поводом обележа-
вања Дана војног спорта, одр-
жаној 25. јануара у Дому Војске 
Србије у Београду, потпредсед-
ник Владе и министар одбране 
Милош Вучевић истакао је да 
је спорт нераздвојни сегмент 
војске и да је војска без спорта 
незамислива.

– Није само питање наших 
индивидуалних успеха који су 
врло битни и није само питање 
броја медаља и постигнутих 
резултата, али и то је битно. 
Овде ви стварате и својеврстан 
вид социјализације, јачање ви-
тешког, колективног, тимског 
духа, спортски речено промо-
цију Министарства одбране 
и Војске Србије, промоцију 
правих вредности, добрих и 
успешних људи. Оно што сте 
ви радили, то је важно и ну-
жно и треба да видимо како 
да у том сегменту унапредимо 
потенцијале Министарства од-
бране. Ту пре свега говорим о 
Универзитету одбране и Војној 
академији, људима који воде ту 
битну установу, односно тај би-
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тан део Министарства одбране, 
некада неправедно запостављен 
– рекао је министар Вучевић.

Он је нагласио да се на 
Универзитету одбране и Војној 
академији формирају они који 
би требало да воде и чувају 
државу и да треба пронаћи 
организациона решења да се 
спорт боље уклопи, односно да 
буде на нивоу који заслужује, у 
касарнама, гарнизонима и једи-
ницама.

– Посебно имајући у виду, 
ја немам проблем то да истак-
нем, јер ја дубоко верујем у 
укидање суспензије обавезног 
служења војног рока, јер ако 
опет вратимо војни рок, један 
део обуке ће бити у вези са 
спортом и биће нам потреб-
на помоћ свих вас који сте 
део овог процеса. Верујем 
да ћемо бити спремни на те 
изазове и задатке – рекао је 
министар Вучевић и председ-
нику Олимпијског комитета 
пожелео успешну годину и 
„да наставе низ победа уз по-
дршку Министарства одбране 
и Војске Србије”, а свим спор-
тистима да уз јачање општег, 
спортског и витешког духа 
нижу нове победе.

ХЕРОЈСТВО ЈЕ ВЕЧНО  
И НЕПРОЛАЗНО

Потпредседник Владе и 
министар одбране Милош 
Вучевић и министар за рад, 
запошљавање, борачка и 
социјална питања Никола 
Селаковић доделили су 29. ја-
нуара 433 Борачке споменице 
борцима, ратним војним ин-
валидима и породицама палих 
бораца са територије општине 
Апатин. Упућујући им речи 
захвалности „за све оно што 
су чинили за своју државу и 
народ”, министар одбране је 
истакао да су нас учинили и 
да нас чине поносним. 

– Извините на чекању да 
вам се каже ово хвала, што је 
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држава била слаба безмало 
две деценије па се стидела 
оних најхрабријих, ратника 
и хероја, страдалника и ју-
ришника. Такав је био сплет 
околности. Стидели смо се 
једни других, заборавили и на 
победе и на успехе, ћутали, 
тихо негде говорили. Убедили 
су нас или су покушавали да 
нас убеде да је то добро за 
нас, јер кад се ми стидимо 
себе и најбољих међу нама, 
онда ћемо ући и закорачити у 
неку светлу будућност и биће 
нам свима боље. И тако из 
године у годину и, наравно да 
нам није било боље, него смо 
осетили огромну празнину. 
Осетили смо да нам нешто 
фали, а фали нам корен и 
фали нам оно што јесмо, јер 
не можете све да ставите у 
бројеве и табеле. Постоје неке 
ствари које су вечне и непро-
лазне – поручио је министар 
Вучевић борцима, ратним вој-
ним инвалидима и породица-
ма палих бораца са територије 
општине Апатин.

СУСРЕТИ
Потпредседник Владе и 

министар одбране Милош 
Вучевић састао се 5. јануара 

са одлазећим амбасадором 
Словачке Републике Федором 
Росохом, захвалио му на 
ангажовању на унапређењу 
укупних билатералних од-
носа и указао на постигнуте 
резултате. Нагласио је да 
Србија цени принципијелан 
став Словачке по питању 
непризнавања једнострано 
проглашене независности та-
козваног Косова. 

Министар Вучевић 
сусрео се 17. јануара 
са председником Владе 
Демократске Републике Сао 
Томе и Принсипе Патрисом 
Емеријем Тровоадом, који 
је боравио у званичној по-
сети Републици Србији, а 
седам дана касније и са ам-
басадором Руске Федерације 
у Београду Александром 
Боцан-Харченком, коме је из-
разио захвалност на сталној 
подршци Руске Федерације 
очувању суверенитета и те-
риторијалног интегритета 
Републике Србије. Истакао је 
и да је дугорочно стратешко 
опредељење Републике Србије 
да задржи статус војно неу-
тралне државе, без чланства у 
постојећим војно-политичким 
организацијама. 

Министар Вучевић 
са борцима, ратним 
војним инвалидима 
и породицама 
палих бораца 
са територије 
општине Апатин


